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 لةمستخلص الرسا
الزوجينوبعضالمتغيراتالديموجرافيةالدراسةعنوان بين بأنماطالتفاعل الخرسالزواجيوعلاقته :

".كلينيكية-دراسةسيكومترية"لدىمعلميمحافظتيالمنياوقنا

.حمدأُ:ُنهىُمحمدُمحمودالباحثةاسم  
 .قنابمحافظةالإعداديةنجليزيةبمدرسةبنىبرزةإلملغة:معالحاليةالوظيفة

فيالتربية.ماجستير:الدراسةالمقدمةُلهاُدرجةال
جامعةالمنيا.–كليةالتربية–قسمالصحةالنفسيةجهةُالدراسة:ُ
ُالمستخلص:

لدىوأنماطالتفاعلبينالزوجينيالزواجالخرسالعلاقةبينعلىفتعر الهدفتالدراسةإلى
وا وقنا، منالمعلمينالمعلمينوالمعلماتبمحافظتيالمنيا الدراسة الفروقبينعينة لكشفعندلالة

الإقامة، محل الجنس، لمتغيرات) تبعاً الزوجين بين التفاعل وأنماط الخرسالزواجي والمعلماتفى
ياتالشخصيةمدىاختلافدينامعلىتعرفالالمرحلةالتعليميةالتييعملبهاالمعلم(،كماهدفتإلى

الأقلفيالخرسالزواجي،وتكونتعينةالدراسةالأساسيةمنوالحالتينالأعلىنوالبناءالنفسيللحالتي
(وتماستخدامالأساليبمعلمة222ًمعلماً(و)278معلمومعلمةبمحافظتيالمنياوقنابواقع)(500)

.الإحصائيةالآتية:معاملارتباطبيرسون،اختبار"ت"
درجاتعينةالدراسةبينةإيجابيةدالةإحصائيةاطيارتبعلاقةوقدكشفتالدراسةعن:وجود

علىمقياسأنماطالتفاعلبين ودرجاتهم عدمالزوجينعلىمقياسالصمتفيالخلافاتالزواجية ،
وجودفروقدالةإحصائياًبينمتوسطاتدرجاتعينةالدراسةفيالخرسالزواجيوأنماطالتفاعلبين

المعلم(تعزىلمتغيرات)الجنسالزوجين في،محلالإقامة،المرحلةالتعليميةالتييعملبها أنهماعدا
طالتفاعلبينانمفيأعينةالدراسةبينمتوسطيدرجات0.01عندمستوىتوجدفروقدالةإحصائياً

عندمستوىتوجدفروقدالةإحصائياًكما،قنا(لصالحعينةالمنيا-وفقاًلمحلالإقامة)المنياالزوجين
الدراسةبينمتوسطيدرجات0.05 طالتفاعلبينالزوجينانمفيأعينة التيوفقاً التعليمية للمرحلة

ابتدائي ( المعلم لصالحالمرحلةالإعداديةإعدادي(–يعملبها اختلافدينامياتالشخصيةوالبناء،
الزواجيمنمنظورالنفسيلدىالحالتينالأعلىفىالخرسالزواجيعنالحالتيينالأقلفيالخرس

 .T.A.Tالمنهجالكلينيكيباستخداماختبارتفهمالموضوع

ُالمفتاحية: الزواجيُالكلمات الزوجين ،الخرس بين التفاعل أنماط الديموجرافية، )بعضالمتغيرات
 المرحلةالتعليمية(.–محلالإقامة–الجنس
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Abstract 

Title: Marital silence and its relation to the interaction patterns between couples 

and some demographic variables within teachers of El-Minia and Qena 

governorates "A Clinical- Psychometric study". 

Researcher: Noha Mohammed Mahmoud Ahmed.  

Current Job: English Teacher at Bani Barza Prep. School at Qena 

Governorate. 

Study Degree: Master degree in Education; Mental Health. 

Study Location: Mental Health Department, Faculty of Education, Minia 

University. 

Abstract: 

This study aimed at recognizing the relationship between marital silence 

and the interaction patterns between couples within teachers of El-Minia and 

Qena governorates, finding out the differences among the participants in marital 

silence and interaction patterns between couples according to gender, place of 

stay and educational level, and detecting the differences in personality dynamics 

&psychological structure between the two higher and lower silent couples. The 

sample consisted of 500 teachers (278) males and (222) females. Pearson 

correlation co-efficient and t-test were adopted analyze data. 

 The most important findings were as follows: statistically significant 

correlation relationship was found between marital silence and interaction 

patterns between couples. Marital silence and interaction patterns between 

couples don’t differ according to gender, place of stay and educational level 

except for the place of stay which was significant at (0.01) favoring teachers of 

El-Minia, also for educational level which was significant at (0.05) favoring 

teachers of preparatory level. T.A.T showed that, the personality dynamics 

&psychological structure differ between the two higher and lower silent couples 

in the perspective of the clinical method. 
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